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Prosinec 2016  

VYDÁVÁ OBECNÍ Ú ŘAD HROBICE  Ročník XIV    Č ís lo  3,4 

Vážení a milí spoluob čané 
  

Do konce roku 2016 zbývá už jen několik 
dnů, a tak mi dovolte, abych se  v krátkosti ohlédl 
za tím loňským. Bilancování roku nese s sebou 
jako vždy plusy a mínusy. Je to přirozené, 
protože jsme lidé se slabými i silnými stránkami 
a všichni moc dobře víme, že se máme stále 
co učit a zdokonalovat. Za sebe můžu říct, 
že ne vše se mi povedlo tak, jak jsem si před-
stavoval. Jsem však přesvědčen, že i nezdary jsou 
důležité pro nás, abychom měli možnost 
přemýšlet, kde jsme udělali chyby a mohli se 
příště toho vyvarovat. 

Touto cestou Vám všem upřímně děkuji 
za spolupráci v letošním roce, za podněty, 
trpělivost, ale i pochopení a toleranci. Před námi 
jsou Vánoční svátky, dny pokoje, vzájemné úcty 
a tolerance. Dny, kdy si mnozí ve svých 
domácnostech budou připomínat narození Ježíše 
Krista. Právě on je nadějí a pokojem pro lidstvo, 
je tím, kdo vnáší klid do srdcí všech věřících. 

Tak jako před staletím i v letošním roce 
budeme prožívat úžasné kouzlo vánoc, kdy 
po každodenním shonu budeme moci vnímat 
lásku a mír v přítomnosti blízkých. 

Nezapomínejme také na ty, kteří zůstávají 
na vánoce sami bez svých blízkých. Pro ně jsou 
tyto dny smutné, plné splínu a většina z nich 
se těší, aby už bylo po svátcích. 

Vážení spoluobčané, do nového roku 2017 
Vám, přeji pevné zdraví, lásku, přátelství, hodně 
štěstí, tolerance, spokojenosti a rodinné i osobní 
pohody, a aby se Vám splnila všechna přání 
a předsevzetí. 

 

Ing. František Gajdošík - starosta 
 

 

 

 

 



MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA  
ANEB ČERTOVSKÁ DISKOTÉKA 

 

Svatý Mikuláš už za svého života 
byl velmi oblíbený mezi lidmi, proslul 
štědrostí k potřebným, jako obránce víry 
před pohanstvím a zachránce nespra-
vedlivě obviněných. V Česku je Mikuláš 
představován v biskupském oděvu 
s dlouhým bílým vousem a je doprovázen 
anděly a čerty. Andělé s Mikulášem 
roznášejí dárky, čerti se starají o symbo-
lické trestání a strašení zlobivých dětí. 

V sobotu 10. prosince jsme oče-
kávali příchod této trojice i u nás v sále, 
kde se odpoledne začali scházet děti 
v doprovodu rodičů, babiček a dědečků.  
K překvapení naší drobotiny se na začátku 
v sále setmělo a na parket vpadli 
rozdivočelí čerti. Děti se přitiskly k rodi-

čům, ale po chvíli se čertovské vystoupení změnilo ve spoustu humoru 
a zábavy, kdy se bavily děti a zároveň i všichni dospělí.  Všichni v sále byli 
postupně vybaveni lupy, účes byl zkrášlen koudelí, tváře ozdobeny černou 
barvou. Překvapením však nebyl konec, v sále začalo sněžit, a to byla 
pro děti teprve ta pravá zábava a diskotéka mohla začít. 

Po celé odpoledne se o zábavu staraly Boženka a Apolenka 
ze sdružení Klauni na volné noze, tentokrát v roli čertů. Na závěr bylo 
splněno přání všech dětí, a do sálu vešel Mikuláš v doprovodu dvou andělů, 
jednoho hodného a druhého zlobivého čerta. Rozdávání dárků mohlo začít, 
ale děti museli přednést básničku, nebo zazpívat písničku a potom teprve 
dostaly dárek, mnohdy doprovázený potleskem ostatních diváků. 
Po odchodu Mikuláše a jeho doprovodu zábava pokračovala dál. 

Na závěr musíme poděkovat Božence a Apolence za jejich 
vystoupení, při kterém se bavily nejen děti, ale i dospělí. Pochvala patří 
i všem, kteří se na organizaci "mikuláše" podíleli. DĚKUJEME!   
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HASIČSKÁ SEZÓNA  2016 SKONČILA 
Blíží se konec roku, a tak nastává 

doba bilancování. Pro hrobické hasiče byl 
uplynulý rok, co se týká akcí, velmi bohatý. 
Rok jsme začali jako již každoročně 
končinami, pokračovali jsme poutí na Sv. 
Hostýn a už začaly tréninky žáků na první 
soutěž, která proběhla ve Slušovicích. Starší 
žáci tuto soutěž vyhráli a tím položili 
základní kámen letošního úspěchu v sou-
těžích. Mladším žákům se tolik nedařilo 
a obsadili 7. místo. Soutěže se ještě 
zúčastnili naši Veteráni“, kteří přivezli 
pěkné 3. místo.  

Okrsková soutěž letos proběhla 
na trnavském hřišti a hostila nás Podkopná 

Lhota. Po 15 letech jsme nesložili ženské družstvo, kvůli neochotě 
některých členek. U družstva mužů tvoří jádro muži z veteránů 
a tudíž 8.místo mluví za vše. Bohužel nám chybí mladší krev, která, 
jak doufám, přijde brzo z řad žáků a tady musím pochválit opět 
naše starší žáky, kteří soutěž vyhráli. 

Letos byla poprvé 11. okrskem vyhlášena soutěž GRAND 
PRIX. Do seriálu bylo zapo-
čteno celkem pět soutěží. Naši 
starší žáci tuto soutěž s přehle-
dem vyhráli a získali putovní 
pohár, mladší žáci vybojovali 
celkově třetí místo. 

Ve dnech 1. - 3. července 
proběhly oslavy 80. výročí 
založení sboru se slavnostním 
požehnáním našeho nového 

hasičského praporu. Byla to náročná třídenní akce. Myslím, že oslavy proběhly velmi 
důstojně. Za hladký průběh je třeba poděkovat všem členům i nečlenům, co se aktivně 
podíleli na přípravách oslav a také starostovi obce F. Gajdošíkovi. 

13.srpna jsme zavítali do sousední Březové kde proběhla tradiční soutěž mužů 
a žen nad 35 let, naši muži neponechali nic náhodě a po skvělých výkonech v obou 
 kolech zaslouženě vyhráli, ženy pak potvrdily 2.místem úspěch našich barev. 

20. srpna jsme se zúčastnili zájezdu do spřátelené obce Hrobice u Pardubic, kde proběhla kulturní akce „Hrobické 
hudební léto“ a na zpáteční cestě jsme se zastavili v Javořičských jeskyních a Lošticích. 

10. září proběhlo sporto-
vní odpoledne na hřišti za škol-
kou, kde jsme u kvalitního 
občerstvení zakončili sezonu.  

Celkem se naše družstva 
zúčastnila 12 soutěží a přivezli 
19 pohárů. 

Závěrem bych chtěl 
aktivním členům a všem, co nám 
v naší práci pomáhají, poděkovat 
za jejich práci a zvláště bych 
chtěl vyzdvihnout úspěchy 
našich žáků, na které jsme 
náležitě pyšní. Práce s nimi 
rozhodně není marná.  
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 
 
 

V letošním školním roce navštěvuje naši MŠ celkem 52 dětí, a to z Hrobic 
i z okolních obcí. Z toho je 20 dětí v posledním ročníku předškolního vzdělávání a na jaře 
půjdou k zápisu do základních škol.  Celkem 15 dětí chodí do logopedického kroužku, 
kde paní učitelka provádí nápravu řeči a výuku výslovnosti. 

 
 
 
Začátkem října se konaly třídní schůzky.  Plánovali jsme, že když bude 

foukat vítr, tak půjdeme všichni společně pouštět draky, ale počasí nám nepřálo. 
Proto děti s rodiči vyráběli ve třídě „Podzimáčky“ z dýní, zvířátka z kaštanů 
a dalších přírodnin. Do silonových punčoch sypali piliny smíchané s travními 
semínky a tvarovali ježky, kterým maminky přilepily oči z korálků. Pokud 
je doma dobře zalévali, zanedlouho jim tráva vypučela tak, jako naší ježčí 
rodince. 

 
 

Nezapomínáme ani 
na kulturu. Pozvali jsme si 
sem hodonínské loutkové 
divadlo s pohádkou s do-
pravní tématikou „Zvířátka 
ve škole“.  

 

 
 
V listopadu přijel pan Daniel Taraba s pohádkou „ O chytré princezně“. Dětem se 

pohádka a jeho veselé písničky moc líbily. 
 

 
 
 
 
 

Den stromů jsme oslavili v lese s hajným Ing. Evženem Babíkem. 
Pozvali jsme si ho, aby dětem popovídal o lese, stromech a zvířátkách, 
které tu žijí. Nikomu ani nevadilo, že poprchalo. Vzali jsme si gumáky 
a pláštěnky a vydali se do lesa. Děti měly spoustu otázek a povolání hajného 
by se líbilo skoro všem. 
 
 

 
Dne 15. listopadu odpoledne se na naší školní 

zahradě sešli „broučci“, aby uložili k zimnímu spánku 
našeho dřevěného ježka. Kolem 16 hodiny vystoupily děti 
s pásmem písniček, básniček a tanečků. Některým 
„broučkům“ maminky vyrobily křídla i tykadla. Po vystou-
pení si děti, rodiče, prarodiče a učitelky vzali lucerničky 
nebo lampióny a vydali se na „pochod broučků“ obcí. 
Z místního rozhlasu nám pouštěli dětské písničky. Nakonec 
průvod zabočil k OÚ, kde měl pan starosta se svými 
pomocníky připravený na zahřátí ovocný punč nejen 
pro děti, ale i pro dospělé.  Škoda, že se k nám nepřipojilo 
víc dětí z obce, které už chodí do základní školy. 
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V listopadu jsme ve spolupráci s OÚ Hrobice a firmou Sita uspořádali sběr starého papíru. Děkujeme všem, kdo se 
zapojil. Výtěžek bude použit na kulturní nebo vzdělávací akci pro děti MŠ. 
 
 
 
 

V MŠ jsme s dětmi vyrobili adventní věneček, na kterém 
postupně zapalujeme svíčky. Před MŠ nás každé ráno vítá rozsvícený 
stromeček. Vánoční stromeček ve třídě jsme ozdobili slaměnými 
ozdobami, jako za časů našich prababiček. Vyzdobenou máme i celou 
školku.  Z adventního kalendáře každý den vybíráme dobroty a těšíme 
se na vánoce. 
 

 
 
 
 

Dne 6. prosince naši 
mateřskou školu navštívil 
Mikuláš, anděl a hodný čert, 
od kterých naše děti dostaly 
ovocnou nadílku a omalo-
vánku. Děti jim na oplátku 
zazpívaly písničky. 
 
 
 
 
 
 
 

Malujeme přáníčka, vyrábíme dárečky, budeme péct cukroví, zpívat 
koledy. Také nacvičujeme pohádku „ O Sněhurce.“.  
 
 
 

 
 
 
 

Přejeme všem 

krásné a veselé vánoce, 

hodně zdraví, 

štěstí a spokojenosti 

v novém roce. 

 

Dětem hodně sněhu 

a zimních radovánek. 

 

 
Jana Šenkeříková, ředitelka MŠ 
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SETKÁNÍ STARŠÍCH SPOLUOBČANŮ 

 

V neděli 23. října se v naší obci uskutečnilo 
tradiční setkání našich starších spoluobčanů. 
Zpříjemnit toto nedělní odpoledne jim přišli – Duo 
Pepa a Majka. Kulturně školská komise pozvala 
osobně více jak sedmdesát spoluobčanů, ale bohatou 
účast museli zachraňovat klienti z Domova 
Na Dubíčku.  

Muzikanti se od počátku snažili vnést do sálu 
příjemnou a veselou náladu. Písničky doplňovali 
vyprávěním anekdot a historek. Zpěvačka všechny 
bavila i svými převleky. K dobré náladě přispělo 
i bohaté občerstvení, kde nechyběly zákusky, káva 
nebo dobré víno. Kdo přišel, tak se jistě dobře bavil. 
Doufejme, že na příští setkání zamíří do sálu víc lidí, 
aby pořadatelé měli radost, že jejich snažení bylo 
odměněno hojnou návštěvností.    
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VEČERNÍ CITEROVÝ KONCERT U KAPLE 
 

V pátek 12. srpna se v naší obci 
uskutečnil citerový koncert, který v rámci 
semináře Citerového klubu Radegast přišli 
zahrát jeho účastníci v doprovodu svého 
hostitele pátera Jana Macha. 

Pan farář z Lukova je obdivovatelem 
hry na citeru, a tak se stal velmi zasvěceným 
a pohotovým moderátorem celého večera. 

Pan Folprecht nás seznámil s historií 
tohoto mnohostrunného drnkacího nástroje, 
jehož počátky sahají až na začátek 
devatenáctého století.  Způsob hry spočívá 
v tom, že prstýnkem na palci pravé ruky 
se drnká melodie na hmatníkových (melo-

dických) strunách, ovládaných 
prsty levé ruky a ostatními 
prsty pravé ruky se hraje 
současně doprovod (různou 
kombinací úderů doprovod-
ných strun). 

Koncert zahájili manže-
lé Folprechtovi, pan farář 
a doplnila je jedna z členek 
Citria. Po té vystoupilo 
CITRIUM ve složení Jana 
Jodlbauer, Kateřina Nováková 

a Pavlína Cabadajová. Občas svou hru doplnili zpěvem nebo hrou na housle. Během koncertu nám přednesli skladby 
od nejstarších až po soudobé. Na závěr koncertu nás nechali poznávat melodie z pohádek a filmů. Je škoda že na tak 
krásný koncert si našlo cestu ke kapli tak málo našich občanů. 

Na závěr chci poděkovat především manželům Folprechtovým a panu faráři z Lukova, že si ke svému vystoupení 
vybrali právě Hrobice. DĚKUJEME     
 
 

MŠE U KAPLE 
 
 

V neděli 11.září dopo-
ledne se u kaple Panny 
Marie Sedmibolestné usku-
tečnila tradiční pouťová mše, 
kterou odsloužil farář 
P. Mgr. Emil Matušů. Celou 
mši pak za nádherného 
teplého zářiového dne dopro-
vodila dechová hudba. 
Vybíralo se také tradičně 
i  „do   zvonečka“, vybrané 
prostředky ve výši 5000,- Kč 
pak budou použity na opravu 
varhan v kostele sv. Jana 
Křtitele ve Slušovicích.  
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HROBICKÉ HUDEBNÍ LÉTO 
Není žádnou novinkou, že již před mnoha lety se 

naše obec spřátelila s Hrobicemi u Pardubic. Každoročně 
se setkávají naši a jejich hasiči při soutěži, jednou 
navštívíme my je, podruhé oni nás. Letos byla řada 
na našich hasičích. Ti měli však jiné starosti, čekaly je 
oslavy 80 let založení sboru. A tak padlo rozhodnutí pozvat 
na tyto oslavy východočeské zástupce a my že se vydáme 
na Hrohule (HRObické HUdební LÉto) k nim. Na tomto 
malém festivalu hudby jsme byli zatím pouze jednou. Celý 
zájezd, protože se jednalo o dvoudenní záležitost, se spojil 
ještě s výletem na hrad Bouzov a do krásných Javoříčských 
jeskyní. 

V sobotu 20.srpna před osmou hodinou ranní byl již 
autobus přistaven před místním hostincem, nakládaly se 
spacáky, stany a různé (i tekuté) zásoby na zájezd. 
Samozřejmě nechyběla ani nějaká ta štamprlka na kuráž 

a mohlo se vyrazit. Cesta k Pardubicím je dlouhá a čekala 
nás zastávka na Bouzově. 

V jedenáct hodin už jsme měli zaparkovaný autobus 
v podhradí a na nádvoří tohoto překrásného „pohádkového“ 
hradu ze 14. století jsme přemýšleli, kdo půjde na jakou 
prohlídkovou trasu. Někteří se také vydali dolů do obce 
Bouzov a navštívili areál, ve kterém si mohli prohlédnout 
a vyzkoušet historické zbraně a vylézt až do hlavy 
dřevěného Trojského koně. Po poledním posilnění, 
vydatným obědem v místní restauraci nebo z vlastních 
zásob či všudypřítomných stánků s rychlým občerstvením, 
jsme pokračovali dále do cíle naší cesty. Díky uzávěrkám 
na některých silnicích došlo i na drobné bloudění a zdržení, 
ale dorazili jsme včas a očekáváni. 

Na prostranství za místním obecním úřadem už bylo 
vše připraveno. Venkovní posezení pod provizorními 

stanovými přístřešky značilo připra-
venost na jakékoli počasí. HROHULE 
mohly začít. Celé hudební odpoledne 
začalo představením malých zpěváčku 
ve sboru za doprovodu paní učitelky. 
Představily se také děti na sólové 
nástroje flétnu a housle. Violoncellový 
koncert dal tušit, že úroveň festivalu 
není pouze o dětských výkonech, 
ale představují se zde i už dospělí 
hudebníci, což posléze potvrdilo 
smyčcové trio a zlatým hřebem 
na hudebních výkonech pak bylo 
kvarteto ve složení dvoje housle, 
violoncello a nepříliš často vidívaný 
velmi náročný hoboj. O krásný kulturní 
zážitek se tak postarali tito úřinkující: 
Maruška Zdvihalová - housle, Martin 
Zdvihal – housle, Terezka Rumlová – 
flétna, a v hudebních tělesech Anna Škreptáčová, Vladimír Krejčí, Petr Zdvihal, David Havelík, Radka Zdvihalová. 
Zábavným vyvrcholením první části Hrohulí pak bylo divadelní představení místních obyvatel velmi známé humorné 
parodie na píseň „A ty se ptáš co já“ a poté amatérská taneční show „Black and White“ na píseň Ewy Farné „Mám boky 
jako skříň“, kterou museli tanečníci pro velký úspěch opakovat. 
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Celé zbývající odpoledne se pak neslo v duchu 
přátelských rozhovorů a tance za doprovodu country 
kapely. Zpestřením o pauzách pak byla kytara 
v podání kudrnatého Romana, kterou občas 
doprovodila i harmonika. Zábava, zpěv a hluk se pak 
nesly až do pozdních nočních hodin. Nocleh samotný 
jsme pak měli zajištěn pod stany nebo širákem kousek 
vedle zaparkovaného autobusu na místní louce 
na návsi. Kdo neměl nad hlavou střechu, dopřál si 
k ránu i dešťové kapky. 

Je jasné, že taková zábava si s sebou nese 
i riziko ranních bolestí hlavy nebo kontinuálně 
pokračujícího bujarého veselí i druhý den díky 

pokračujícímu popíjení. Nelze opomenout, že pro tuto 
alternativu pro nás měli hostitelé přichystánu vydatnou 
snídani na zaplnění žaludků a zmírnění večerních 
následků. A tak při snídani za poměrně vydatného 
deště jsme se dali do uklízení stanů. Vřelým 
rozloučením a poděkováním za pozvání na tuto moc 
krásnou letní akci jsme ukončili návštěvu u našich 
jmenovců a vydali se na cestu domů. Čekala nás totiž 
ještě prohlídka Javoříčských jeskyní.  

Po cca třech hodinách jízdy za bujarého veselí 
jsme se dostali na místo určení. Cestou si ještě mohli 
zájemci na půlhodinové zastávce v Lošticích zajít 
do firemní prodejny Olomouckých tvarůžků a koupit 
si nějaký z místních produktů. 

Na parkovišti několik set metrů od jeskyní nás vítalo neustálé nevlídné počasí, ale kdo by si nenechal ujít prohlídku 
jedněch z nejhezčích jeskynních útvarů v naší republice. Samozřejmě že se nevydali na tuto tůru do kopců všichni, 
ale zájemců bylo poměrně hodně. Asi díky počasí nebyl v jeskyních nával a po nedlouhém čekání nás přivítaly Javoříčské 
jeskyně svým chladem, krásnými zákoutími plnými krápníků a jezírek hluboko v podzemí. Našli se i odvážlivci, 
kteří riziko chladného podzemí podcenili a vydali se do útrob země pouze v tričku. Naštěstí po včerejší zábavě zabrala 
konzervace alkoholem a nikdo nikterak zásadně neprochladl. 

Po drobném občerstvení ve stánku pod jeskyněmi u parkoviště náš čekala už jen poslední část cesty domů. Pivo 
však ještě teklo proudem a tak, byť nedlouhá, cesta trvala místy věčnost. Zábava v autobuse neměla konce a díky 
některým „více proříznutým pusám“ se zdála nekonečná. Před šestou hodinou odpolední jsme dorazili před pohostinství. 
Pokud nás někdo pozoroval, tak si mohl v některých případech myslet, že se z autobusu vysypal „měch zemáků“. 
Až na tyto občasné nedostatky na kráse celého zájezdu, jsme však byli s výletem spokojeni. Zábava, poznání, hudba. 
Je třeba si čas od času vyrazit, a příležitost navštívit Hrobičany z pardubicka k nim jistě patří. Myslím, že na HROHULE 
se jistě ještě vrátíme. 

Závěrem bych chtěl poděkovat našim hostitelům za krásné přivítání a péči o nás a také našemu hasičskému sboru 
a obecnímu úřadu za organizaci zájezdu a finanční příspěvek.  
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NÁVŠTĚVA MODRÉ 
 

Již mnohokrát jsme se zabývali myšlenkou, 
že bychom mohli zorganizovat posezení ve vinném 
sklípku na Jižní Moravě tak, jak to dříve dělávali 
hasiči nebo zahrádkáři. Tato myšlenka ve mně ještě 
více uzrála loni na podzim, kdy Mikroregion 
Slušovicko zorganizoval pro zástupce obcí naučný 
tematický zájezd do obce Modrá, se zakončením 
ve sklípku.  

Termín byl stanoven na 1.října a z nabídek 
na internetu byl nakonec vybrán sklípek ve Vele-
hradu „Vinařství Švec“. Nabídka konzumace vína, 
spojená s degustací a občerstvením byla o 50 Kč 
na osobu nižší než nabídky z Petrova. 

Nechtěl jsem, abychom jeli jen na konzumaci, 
mou představou bylo, podívat se ještě na něco 

zajímavého. Požádal jsem proto starostu obce Modrá pana 
Miroslava Kovaříka, zda bude mít čas a jestli by nám něco 
málo ukázal z atrakcí, které jeho obec nabízí. Plánoval jsem, 
že bychom se tak dvě hodinky na něco podívali a pan 
starosta by nám o obci Modrá něco pověděl.  

Proto jsme v 15:00 dorazili k Archeoskanzenu 
z období Velké Moravy, kde si nás pan starosta vyzvedl 
a provedl přes pokladnu do archeoskanzenu, kde právě 
probíhala tanečně pěvecká vystoupení dětí z Hradišťánku. 
A tak jsme měli neplánovaný kulturní zážitek. Ještě nás 
upozornil, ať se jdeme podívat na úly z jednoho kusu kmene 
stromu, které vyrábí umělecký řezbář pan Martin Bořuta 
z Podkopné Lhoty. Tyto úly se dělávaly dříve a budou 
po jednom umístěny v obcích jejich mikroregionu. Potom 
nám šel ukázat „Centrum slováckých tradic“, kde jsme 

se nejdříve zastavili v přízemí v moderní pálenici a mohli obdivovat nádherné provedení (vše v nerezu a mědi) 
a pro pálenici netypickou čistotu. V patře budovy jsme pak navštívili expozici archeologických nálezů přímo z oblasti 
Modré a okolí, ale také ze sbírek Moravského zemského muzea i soukromých sbírek. Nakonec nás zavedl do podzemí 
do „labyrintu“, kde probíhá degustování vín. Je zde celkem 13 zastavení, na každém je možno ochutnat 8 druhů, 
to znamená celkem 104 vzorků. Vy si jen dobijete kartu, a dokud na ní máte peníze, můžete koštovat. 

Vrcholem této prohlídky podzemí byla pro mne návštěva dokonale zvukově upravené auly, vybavené 
nejmodernější technikou, která se používá pro účely školení nebo odborné degustace. Další významné muzeum je kousek 
vedle a jmenuje se „Živá voda“, jehož část tvoří rybník o hloubce 6,5m. Žije zde 35 druhů sladkovodních ryb, typických 
pro Moravu, a to jak současných, tak historicky 
původních. Tyto jsme mohli pozorovat z podvodního 
tunelu v hloubce 3,5m pod vodní hladinou. Viděli 
jsme Vyzy velké (největší je zde o váze 60kg a délce 
200cm), sumce, kapry, okouny, želvy bahenní. 
Raritou expozice jsou jeseteři – tažné ryby, které 
dříve migrovaly z Černého moře až do řeky Moravy. 
Na závěr nám pak pan starosta ještě udělal „malou“ 
procházku jejich malebnou obcí a neustále nám 
odborně popisoval, co kde všude roste – hortenzie, 
trvalky, květiny vhodné do stínu nebo naopak ty, 
které dobře snáší přímé slunce. Kvetoucí rostliny 
zdobí každý sebemenší záhonek, či zelený ostrůvek 
ve vsi. V obci hojně vysazují původní druhy stromů, které dnes řada lidí už ani nezná – moruše, staré druhy třešní 
a hlavně oskoruše, vhodné k pálení. Při tak zajímavém a poutavém vyprávění čas utekl velmi rychle a místo 17:00 jsme 
dorazili do sklípku se skoro hodinovým zpožděním. Toto zpoždění nemuselo být tak velké, bohužel jeden neukázněný 
účastník zájezdu se nám „trošku“ zatoulal. 
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Pak jsme již slavnostně dorazili do sklípku k Ševcům 
a začala řízená degustace. Paní domácí nám poutavě 
vyprávěla o odrůdách, které jsme právě koštovali. 
Degustovali jsme celkem 12 druhů vín, a to 3 druhy 
červené, 1 růžové a 8 bílých. Po ukončení ochutnávky jsme 
se přemístili do vedlejší místnosti, kde bylo nachystáno 
občerstvení a začala volná zábava. Pozvali jsme 
harmonikáře pana Petra Zapletala z Trnavy, neboť zpěv 
k vínu prostě patří. Vzhledem k tomu, že bylo ještě krásné 

teplé počasí, měli Švecovi nachystáno i venkovní posezení, 
kde se postupně také rozezněl zpěv, tentokráte za hudeb-
ního doprovodu paní domácí, která hrála na kytaru a pěkně 
zpívala.  

S blížící se půlnocí se za námi ještě přišel podívat 
pan starosta Kovařík, společně s námi si také zazpíval 

a ještě jednou jsme mu poděkovali za všechno, co pro nás 
udělal. Samozřejmě že večer uběhl velmi rychle, kdo chtěl, 
tak si ještě koupil „na cestu“ nějakou lahvinku vína a jelo se 
domů. 
Za sebe můžu říct, že návštěva Modré se mi velice líbila 

a chtěl bych Vám všem doporučit, abyste si udělali čas 
a zajeli se tady někdy podívat. Především si projděte 
samotnou vesnici, kde to krásně kvete od jara do podzimu. 
Určitě se přesvědčíte, proč tato obec před rokem uspěla 
v prestižní Evropské soutěži Entente Florale Europe 2015 – 
Evropská kvetoucí sídla. Ve stejné soutěži obdržela jako 
jediná i Cenu za biodiverzitu, která byla zaměřena 
na problematiku ochrany rozmanitosti života v přírodě 
a přírodního kapitálu.  
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ZÁJEZD DO TERMÁLŮ 
 

Po úspěšném loňském premiérovém zájezdu do termálních lázní, jsme se rozhodli, že tuto akci zopakujeme 
i v letošním roce. Tentokrát jsme ale necestovali s cestovní kanceláří, ale organizace jsme se ujali sami. Stejně celý den 
každý tráví individuálně v obrovském lázeňském komplexu a pan průvodce vlastně není potřeba. Také doprava vyjde 
levněji, když si jí sami domluvíme přímo s dopravcem, než přes nějakou cestovní kancelář. Po zkušenostech z minulého 
roku, kdy jsme jeli koncem září a počasí nebylo moc příjemné, jsme se rozhodli, že tentokráte zvolíme termín trošičku 
dříve. Vybrána byla sobota 3. září, bohužel, ne vždy termín všem vyhovuje. Hlavně přes léto jsou prakticky všechny 
víkendy prošpikovány kulturními akcemi v okolních obcích, hasičskými soutěžemi, oslavami, Barum rally, Trnkobraním 
atd. S odstupem času můžu říct, že jsme se trefili do krásného počasí a na rozdíl oproti loňskému roku ještě fungovaly 
všechny venkovní atrakce, což přivítaly hlavně děti. Odjezd byl stejně jako vloni, a tak v 6:00 jsme vyrazili do termálních 
lázní Velký Meder, v minulosti známých pod názvem „Čalovo“. 

Na výstavbě těchto lázní se velmi významně podílelo v minulém století JZD Slušovice, a proto také jeho 
zaměstnanci lázně dříve hojně využívali k rekreaci. Někteří si je tak oblíbili, že sem jezdí dodnes, třeba jen na krátké 
víkendové pobyty. 

Cesta byla bezproblémová, ještě v autobuse se vybraly od účastníků částky na vstup do lázní (při skupinovém 
vstupu se ušetřilo cca 2Euro na osobě) a v 10:00 se už někteří koupali. Jak už jsem se zmínil, byly v provozu ještě 
všechny venkovní tobogány a atrakce, a tak si každý z nás mohl vyzkoušet vše, na co měl chuť, ale také odvahu. Veškeré 
občerstvovací zařízení fungovalo bez problémů, ceny nebyly přemrštěné, a proto si každý z nás mohl dopřát vše, na co 
měl právě chuť. 

Myslím si, že pro děti to bylo krásné zakončení prázdnin. Samozřejmě když je někde příjemně, tak čas běží rychleji 
než jindy a ani jsme se nenadáli a blížil se závěr pobytu. V autobuse někteří spokojeně usnuli, což jistě nebylo způsobeno 
„alkoholem“, nýbrž únavou po celodenním prohřívání těla v teplé vodě a poctivém plavání v bazénech. Cesta domů 
utekla velmi rychle, některé z nás tak posílila a nabyli jsme dojmu, že je potřeba ještě někde pokračovat, ale to už je jiná 
kapitola… 
Myslím si, že se zájezd vydařil, lidem se líbil.  
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POSEZENÍ S VÝHLEDEM 
 

V letošním roce bylo v lokalitě „Na skalkách“ vybudováno nové místo k odpočinku. Na betonové základně ze ští-
paného pískovce zde vyrostl dřevěný přístřešek přírodní konstrukce s lavičkami k posezení. Kolemjdoucí, výletníci či  
turisté zde mohou dát svým tělům odpočinout a pokochat se širokým rozhledem na okolní obce. Jedná se už o třetí místo, 
kde je možno se posadit, porozhlédnout po okolí a třeba si odpočinout nebo jen tak rozjímat. Tyto výhledy (výškový bod 
s lavičkou nad „Čertím sedlem“ a posezení v zatáčce v „Bráblově“) nově vybudovanému přístřešku „Na skalkách“ 
nikterak nekonkurují. Každý má svůj půvab a poskytuje jiný pohled na krajinu, ve které žijeme a ve které jsme doma.   
 

"Místo pasivního odpočinku na p.č. 707/1", 
bylo financováno z Ministerstva zemědělství, 

dotační program:  
Podpora pro vytvoření a obnovu kulturního 

dědictví venkova částkou 113.247 Kč 
z celkových nákladů 143.767 Kč. 

Stavbu realizovaly firmy:  
Dřevovýroba Jan Matějíček  

Lukša zahradnictví  
BETONOVÉ KONSTRUKCE s.r.o.. 

 

  

ADVENTNÍ JARMARK 
 

O první adventní neděli se ve slušovické Sokolovně 
a na přilehlé zahradě uskutečnil tradiční Adventní jarmark 
Mikroregionu Slušovicko. Návštěvníci si mohli vybrat 
z nepřeberného množství tradičních i moderních výrobků 
s vánoční tématikou nebo se jen tak sejít a před blížícími se 
svátky jen tak „poklábosit nad punčem či při nějaké 
zabijačkové specialitě. K celkové pohodě a zdárnému 
a hladkému průběhu jarmarku přispěli svojí prací i naši 
spoluobčané. Doufáme, že všem se tato poměrně mladá 
tradice jarmarku mikroregionu líbí, a  že si zde každý najde 

nějaký svůj oblíbený koutek 
s dobrotami a předvánoční 
náladou.     
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NOVINKY V NAŠÍ KNIHOVNĚ 
  

 
od 8 let / 15+ min / pro 2 hráče 
  

Abstraktní strategická hra  
Jedna z mála her, kde rozhodujete o tahu soupeře. Každý z 16 herních kamenů má čtyři 
různé vlastnosti. Barvu, výšku, půdorys a plnost či dutost. Vítězem se stává hráč, 
který umístí hrací kamen a vytvoří tak řadu čtyř kamenů, kde všechny hrací kameny mají 
alespoň jednu stejnou vlastnost. Problém je, že si nemůžete vybrat hrací kámen, 
který chcete hrát, ale soupeř vybírá za Vás. 
 
 

 

od 8 let / 30+ min / 2 - 4 hráči  
 

Nová verze populární hry! 
Ubongo je napínavá rodinná hra ve svižném tempu s vyváženým poměrem rychlosti 
a strategie. V samotném nitru černé Afriky jsou ukryty diamanty nedozírné ceny. 
Jen šamani místního kmene vědí, jak se k nim dostat. Podaří-li se Vám vyřešit hlavolamy, 
cesta k pokladům se otevře. Dobře se soustřeďte a buďte pohotoví, ať může zaznít 
Váš vítězný pokřik „Ubongo!“. 
Nová verze přináší mírné změny v pravidlech i v obsahu hry. Stále se přitom jedná 
o zábavnou hru plnou akce, ve které vítězí ti, kterým se nejrychleji daří vyřešit puzzle 
hlavolamy z jednotlivých dílků a posbírat co nejvíce cenných drahokamů. 
Hra obsahuje: 36 hracích karet (se 432 zadáními), 4x12  barevných  dílků. 1 kostka, 
1 přesýpací hodiny, 1 plátěný pytlík, 1 ukazatel kol, 58 drahokamů 

 
 
od 10 let / 75+ min / 3 - 4 hráči  
 

Staňte se vládcem ostrova Katan! 
Osadníci z Katanu jsou legendou ve světě deskových her, která si získala přízeň milionů 
hráčů po celém světě. A čím tato hra jednoznačně předčí jiné deskové hry? Především 
variabilitou herního plánu. Každá partie je jedinečná. Spolu s protihráči osidlujete ostrov 
Katan. 
Vítězem se stává hráč, který vybuduje nejmocnější osídlení. Neváhejte a pomocí 
promyšlené strategie ovládněte celý ostrov! 
 

 
 
od 10 let / 25 min / 2 - 4 hráči  
 

Tři je moc! Dva je magické číslo  
Karetní hra stejného formátu jako 6 bere!, ve které sbíráte karty stejných barev. Mít dvě 
karty je perfektní, třetí karta vám přinese záporné body. Vítězí hráč s největším počtem 
bodů. Jednoduchý princip a krátká herní doba - skvělá zábava až pro čtyři hráče.  
Hra obsahuje: 90 číselných karet, 4 karty "průběžných bonusů", 4 karty "závěrečných 
bonusů" a pravidla. 
 

 
 

od 8 let / 10 min / 1+ hráčů  
 

Procvičte si paměť! 
Desetiminutová hra na procvičení paměti a poznávání vynálezů a vynálezců, aneb 
co si zapamatujete za 10 vteřin? 
Vaším cílem bude za 10 minut nasbírat co nejvíce karet jednotlivých vynálezů z celého 
světa. Jak na to? Vždy si 1 kartu vyberete, díváte se na ni 10 sekund (než se přesypou 
hodiny) a poté si vezme tuto kartu Váš soupeř. Vy hodíte kostkou a podle toho, jaké 
na ní padne číslo, vám protihráč přečte otázku. Např.: Ve kterém roce byl vynalezen 
rentgen? nebo Jaké národnosti byl vynálezce Braillova písma? či Jak vypadal objevený 
penicilín? Zapamatovali jste si to? Pokud ano, je karta vaše! 

 

V naší knihovně jsou nově k dispozici k zapůjčení výše uvedené společenské hry od výrobce ALBI. 

Vedle této novinky se také pravidelně nakupují nové knižní tituly, kterých jsou jen za letošní rok desítky.  

Probíhá také výměnný fond mezi knihovnami, díky kterému je možno vždy v knihovně najít něco nového k přečtení. 
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Poděkování 

 
Rádi bychom poděkovali 

za rychlou pomoc 
panu Pavlu Čuříkovi 

a panu Františku Schönbaumovi 
při hašení našeho domu, 

který byl zasažen 
požárem automobilu 

zaparkovaného v blízkosti. 
 

Jaromír Sojka a Jakub Stříž 

¨ 
Volby do zastupitelstev kraj ů 
konané dne 7.10. – 8.10.2016 

Výsledky hlasování v naší obci 
 

Voliči Vydané Volební Odevzdané Platné % platných 
v seznamu obálky účast v % obálky hlasy hlasů 

365 147 40,27 147 147 100 
 

Kandidátní listina Platné hlasy 
číslo název celkem v % 

2 Občanská demokratická strana 2 1,36 
12 Česká str.sociálně demokrat. 15 10,2 
24 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 48 32,65 
26 Koruna Česká (monarch.strana) 0 0 
30 ANO 2011 17 11,56 
32 TOP 09 0 0 
34 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 47 31,97 
37 Komunistická str.Čech a Moravy 7 4,76 
41 Národní demokracie 0 0 
45 Moravané 0 0 
48 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 2 1,36 
52 Svobodní a Soukromníci 1 0,68 
67 NE ILEG.IMIGRACI-PEN.PRO LIDI 1 0,68 
68 NEZÁVISLÍ 2 1,36 
70 SPR-RSČ M.Sládka,Patrioti,HOZK 1 0,68 
71 Strana Práv Občanů 4 2,72 
75 DSSS-Imigranty,islám nechceme! 0 0 
76 Otevřený kraj 0 0 
81 SPR-REP.STR.ČECH,MORAVY,SLEZ. 0 0 
89 Úsvit - Národní Koalice 0 0 

 
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA  
 

Obecným účelem sbírky je pomoc rodinám a lidem v nouzi u 
nás i v zahraničí a podpora charitního díla 

 

Na Hrobicích proběhne sbírka 7.ledna 2017.  
Se zapečetěnými kasičkami budou chodit  

dvě skupinky koledníků pod vedením  
Ludmily Červenkové a Jolany Červenkové. 
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INFORMACE  OBEC NÍHO  ÚŘADU  

Cvičení s paní Skybovou 
 

ÚTERÝ 9:00 hodin 
 

SPOLEČENSKÁ MÍSTNOST 
OBECNÍHO ÚŘADU 

Přijďte si zacvičit, posílit a relaxovat! 
 

Zaměřujeme se na celkové uvolnění,  
protažení a relaxaci celého těla. 
 

Bez ohledu na věk a kondici,  
přijďte si cvičení vyzkoušet. 
 

Podložky si prosím přineste vlastní. 
 

Předcvičuje a srdečně Vás zve paní Skybová, 
instruktorka. 
 

 



ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V NAŠÍ OBCI 
 

 2014 2015 2016 Odhad konce roku 2016  
Poplatky od ob čanů 167.966 165.697 167.390 167.390 
Komunální odpad  168.923 159.555 118.772 155.904 

Kontejner  27.657 24.164 19.804 23.504 
Plasty  14.153 24.846 22.184 27.184 
Sklo  4.197 3.894 3.067 3.817 

Nebezpečný 6.049 5.712 12.298 12.298 
Bioodpad  0 3.100 4.500 6.300 
EKO-KOM + 28.100 + 38.709 + 31.158 + 42.158 

 
Náklady na likvidaci komunálního odpadu v naší obci každým rokem klesají. Jde vidět, že naši občané 

se k problematice odpadů staví kladně a třídění odpadů se věnují.  
Určitě budete souhlasit s názorem, že třídění odpadů je jedna z mála věcí, kterou pro životní prostředí může udělat 

každý z nás bez rozdílu na věk či pohlaví. A proto, jak se říká, neusněme na vavřínech a třiďme odpad, třiďme ho 
správně – má to smysl!  A jako malou pomůcku, bychom rádi připomněli pár informací o třídění. 
 
Zásady správného třídění odpadů 
 

• Odkládejte odpad jen do příslušných kontejnerů a dodržujte na nich uvedené pokyny.  
• Nikdy neodhazujte odpad znečištěný zbytky potravin  nebo chemikáliemi.  
• Zmenšujte objem odpadu.  
• Neházejte do kontejnerů to, co tam nepatří!  
• Když vidíte, že popeláři vyklopili kontejner s papírem do směsného odpadu, může to být tím, že do něj někdo 

vysypal odpadkový koš z kuchyně!  
• Čím lépe třídíte, tím lépe se vytříděné odpady dají využít!  
• Když všechen odpad naházíte do jednoho koše bez třídění nelze ho už  recyklovat. 

 
Jak bychom měli třídit odpady doma? 

 

Pořiďte si do domácnosti samostatné koše na ukládání papíru, skla a plastů. Pokud se vám koše do bytu nevejdou, 
můžete je nahradit papírovou krabicí, do které postavíte tři tašky. Do jedné tašky budete dávat papír, do druhé plasty 
a do třetí sklo.  
 

Značky na obalech – naši rádci při třídění odpadů 
 

Každý obal je vyroben z nějakého materiálu a někdy je velmi obtížné poznat, z čeho je obal vyroben. Proto jsou 
na obalech různé značky, které nás informují, jak máme s takovým obalem po použití naložit.  

 

 
Šipky s číslem nebo zkratkou nás informují o materiálu, z něhož je obal vyroben. Podle nich poznáme, 
do kterého kontejneru máme obal později vyhodit. 
 

Panáček s košem znamená, že použitý obal máme hodit do  příslušné nádoby na odpad.  
 Pokud je panáček přeškrtnutý, znamená to, že obal do popelnice nepatří, protože  obsahuje 
nějaké nebezpečné látky. Takové odpady se odnáší do sběrny nebezpečných odpadů 
nebo na sběrné dvory. 

  
Zelený bod znamená, že je za obal zaplaceno do systému EKO-KOM, jenž zajišťuje sběr a využití 
obalových odpadů. Pokud si koupíte obal, na kterém je značka ZELENÝ BOD znamená to, že výrobce 
zaplatil za jeho recyklaci. Takže, až vypijete limonádu nebo dojíte sušenky, odhoďte jejich obaly 
do barevného  kontejneru! 
 
 
Přeškrtnutá popelnice značí, že elektrozařízení, na kterém je vyznačena,  nesmí být vyhozeno 
do popelnice, ale má být odevzdáno k recyklaci na sběrný dvůr nebo do prodejny elektro.  
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SMĚSNÉ PLASTY - PYTLE 
 

Do pytle patří - veškeré vymyté kelímky od jogurtů, másel, salátů apod., láhve a kanystry od drogerie, plastové 
hračky, polystyren, kbelíky, apod., prostě vše, co je vyrobeno z plastů včetně igelitových (polyethylenových) 
a mikrotenových obalů, krabice od džusů, mléka, vína … 
 

Prosíme, sešlapujte PET lahve, pomůžete tak k lepšímu využití nádob na plast. 
 

BIOODPAD – KONTEJNER S OZNAČENÍM "BIOODPAD"  
 

(kontejner umístěn od 1. dubna do 31. října u „BIO závodu“) 
 

Do kontejneru patří - tráva, drny, listí, piliny, zbytky rostlin, kořeny a listy zeleniny, květiny, shrabky ze záhonů 
a trávníků, zemina z květináče, odpad z řezu keřů i stromů (nastříhané či štěpkované), zbytky ze zeleniny, ovoce, odpad 
z kuchyně rostlinného původu, spadané ovoce (prokládat trávou a řezem z keřů), pytlíky od čaje, kávová sedlina, 
skořápky z vajec, jen omezeně zbytky jídel (nikdy tekuté). 
Pro naše občany, máme na obecním úřadě připraveny domácí kompostéry. 

 
SKLO - ZELENÝ KONTEJNER A BÍLÝ KONTEJNER  

 

Do kontejneru patří - veškeré obalové sklo a tabulové sklo. 

 
PAPÍR - MODRÉ KONTEJNERY  

 

 (2 x ročně pořádá MŠ Hrobice, OÚ Hrobice, Sita CZ a.s. sběr) 
 

Malý kontejner umístěn stále na dvoře obecního úřadu Hrobice. 
 

Do kontejneru patří - noviny, časopisy, obaly, lepenka, karton, katalogy, sešity, knihy, kancelářský papír. 

 
NEBEZPEČNÝ ODPAD 

 

 (dvakrát ročně během mobilního svozu předáváním na svozové vozidlo odebírající tuto složku komunálního odpadu) 
 

Jedná se o všechny složky komunálního odpadu, které jsou podle zákona o odpadech nebezpečným odpadem 
(odpad vykazující jednu nebo více nebezpečných vlastností uvedených v příloze č. 2 zákona o odpadech) - např. zbytky 
barev a rozpouštědel, zbytky spotřební chemie, pesticidy, upotřebené motorové a převodové oleje, léky, znečištěné obaly, 
nekompletní ledničky, televizory a monitory. 

 
ŽELEZNÝ ODPAD  

 

(2x ročně obec pořádá sběr) 
 

Malý kontejner umístěn stále na dvoře obecního úřadu Hrobice. 
 

Do kontejneru patří – veškerý železný odpad, pračky. 

 
SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD  

 

(vlastní popelnice, kontejner na dvoře obecního úřadu) 
 

Jedná se o složku komunálního odpadu, která zůstává po vytřídění složek komunálního odpadu uvedených viz. výše. 

 
A co ostatní odpad?! Kam s ním? 

 

V případě, že si nejste jisti, jak správně likvidovat konkrétní odpad, doporučujeme webové stránky 
www.trideniodpadu.cz, kde je abecední seznam odpadů a popis jejich správné likvidace. 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

4/2016 - 27. 6. 2016 (přítomno 8 členů ZO) 
 

K bodu 1 
ZO projednalo zprávu o hospodaření obce za rok 2015 (závěrečný účet). 
Usnesení č.1/4/2016 - ZO schválilo (8 členů ZO pro) závěrečný účet s celoročním hospodařením za rok 2015 
bez výhrad. 
 

K bodu 2 
Starosta obce přečetl ZO návrh směrnice č. 2/2016 k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 
Usnesení č.2/4/2016 - ZO schválilo (8 členů pro) přijetí směrnice č. 2/2016 k zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu. 
 

K bodu 3 
ZO projednalo rozpočtové opatření č.1.  
Usnesení č. 3/4/2016 - ZO schválilo (8 členů pro) rozpočtové opatření č.1  (viz. Příloha) 
 

K bodu 4 
Starosta obce informoval ZO o projednávání další spolupráce v oblasti odpadového hospodářství mezi TS Zlínsko 
a obcemi. Zatím proběhlo několik pracovních setkání starostů obcí s představiteli TS Zlínsko, s.r.o.. Je požadavek, 
aby vznikl Svazek obcí „Čisté Zlínsko“, který by zajišťoval komplexně všechny činnosti a úkony při realizaci 
odpadového hospodářství a dalších komunálních služeb pro členské obce svazku. 
Starosta obce do příštího zasedání zajistí více podrobných informací (poplatky za vstup, členství, stanovy svazku..), 
pokud to bude možné, zajistí účast zástupců TS Zlínsko na příští zasedání ZO. 
ZO vzalo na vědomí. 
 

K bodu 5 
a) ZO projednalo žádost o individuální finanční dotaci klubu Radost z rozpočtu obce Hrobice na rok 2016 
a následovně schválení veřejnoprávní smlouvy ke schválené finanční dotaci. 
Usnesení č. 4/4/2016 - ZO schválilo (8 členů pro) žádost o individuální finanční dotaci pro klub Radost ve výši 1.000 
Kč z rozpočtu obce Hrobice a následné uzavření veřejnoprávní smlouvy. 
 

b) Starosta obce seznámil ZO s výběrovým řízením na ,,Místo pasivního odpočinku na p.č. 707/1“. Bylo osloveno pět 
firem a pouze jedna zaslala cenovou kalkulaci. Vítěznou firmou se stal pan Jan Matějíček, Vysoká 1026, 760 01 Zlín 
s cenovou nabídkou 56 278 Kč. ZO vzalo na vědomí. 
 

c) Starosta obce seznámil ZO s výběrovým řízením na ,,opravu kanalizace“. Bylo osloveno pět firem, své nabídky 
mohou zasílat do konce června 2016.  
Dle projektové dokumentace vypracované paní Ing. Věrou Soudilovou by částka za opravu kanalizace měla být 
cca 500.000 Kč. ZO vzalo na vědomí. 
 

d) Starosta obce seznámil ZO s provedenou vysprávkou komunikací technologií SILKOT, kterou v obci Hrobice 
prováděla firma NVB LINE. Celkem bylo opraveno 292 m2. Při konzultaci se zástupcem této firmy se ještě řešilo, 
jak by bylo vhodné zapravit drobné prasklinky, které se v některých místech komunikací objevují. Bylo nám 
doporučeno provést vysprávku těchto poruch technologií TURBO.  
Usnesení č. 5/4/2016 - ZO schválilo (8 členů pro) opravu prasklin a trhlin v obecních komunikacích technologií 
TURBO. Oslovit ještě SUS Zlín a pak vybrat levnější nabídku. 
 

e) Starosta obce seznámil ZO s možností realizace projektu „Naučná stezka“ ve spolupráci s Mikroregionem 
Slušovicko. Jedná se o vybudování naučné stezky v obci Hrobice a následné turistické propojení s dalšími obcemi 
Mikroregionu Slušovicko. Dotace na vybudování, by měla činit až 70% z uznatelných výdajů. 
Usnesení č. 6/4/2016 - ZO schválilo (8 členů pro) zapojit se do projektu naučných stezek MRS a podání žádosti 
o dotaci. 
 

f) Paní Ludmila Červenková seznámila ZO s plánovanými zájezdy pro letošní rok: 
- termální lázně Velký Meder (3.9.2016), autobusová doprava domluvená u pana Kučery ze Všeminy 
- zájezd do vinného sklípku (1.10.2016). Místo a program se bude nadále řešit (Petrov, Modrá..) 
- zájezd do Hrobic u Pardubic na hudební festival Hrohule (20.8.2016). Podrobnosti zájezdu se budou dále řešit. 
ZO vzalo na vědomí. 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

5/2016 -  5. 9. 2016 
 
K bodu 1 - Starosta přizval k jednání ředitele Technických služeb Zlínsko pana Jakuba Černocha a pana Jana Rochovanského 
z obchodního oddělení, aby ZO představili projekt „Čisté Zlínsko“. Je požadavek, aby vznikl Svazek obcí „Čisté Zlínsko“, 
který by zajišťoval komplexně všechny činnosti a úkony při realizaci odpadového hospodářství a dalších komunálních služeb 
pro členské obce svazku. 
ZO vzalo na vědomí. 
 
K bodu 2 - ZO projednalo Smlouvu o zřízení věcného břemene pro stavbu distribuční soustavy realizované pod názvem 
,,Hrobice, p.Chovanec, přípojka NN“ na obecním pozemku p.č.161 v k.ú. Hrobice na Moravě. Jedná se o umístění distribuční 
soustavy – zemní kabelové vedení NN a za účelem jejího provozování. Věcné břemeno zahrnuje též právo provádět na distribuční 
soustavě úpravy za účelem její obnovy, výměny, modernizace nebo zlepšení její výkonnosti, včetně jejího odstranění. 
Usnesení č. 1/5/2016 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) smlouvu o zřízení věcného břemene pro stavbu distribuční soustavy 
s názvem ,,Hrobice, p.Chovanec, přípojka NN“ na obecním pozemku p.č.161 v k.ú. Hrobice na Moravě. 
 
K bodu 3 - Starosta obce seznámil zastupitele obce s rozhodnutím Zastupitelstva Zlínského kraje dne 29.6.2016, usnesení 
číslo 0719/Z22/16, že naše Žádost o poskytnutí účelové podpory – Dotace na pořízení nové požární techniky – nákup dopravního 
automobilu byla vybrána k poskytnutí účelové investiční dotace Zlínského kraje, a to částku ve výši 300.000 Kč tj. 33,33% 
celkových způsobilých výdajů specifikovaných v žádosti o poskytnutí účelové podpory. Část celkových způsobilých výdajů akce 
ve výši 450.000 Kč je kryta ze státního rozpočtu z kapitoly 314 – Ministerstva vnitra. 
Usnesení č. 2/5/2016 - ZO schválilo (9 členů pro) Smlouvu o poskytnutí dotace č. D/2506/2016/KH na pořízení nové požární 
techniky – nákup dopravního automobilu. 
 
K bodu 4 - Starosta obce seznámil ZO s rozhodnutím reg. č. 127/2016 – 17250BI o poskytnutí dotace z Ministerstva zemědělství 
v rámci dotačního programu: 16. Udržování a obnova kulturního dědictví venkova na předmět dotace: 16 D. Podpora 
pro vytvoření nebo pro obnovu místa pasivního odpočinku na výstavbu „Místo pasivního odpočinku na p.č. 707/1 v k.ú. Hrobice 
na Moravě“. Celková výše uznatelných nákladů 113.247 Kč, sazba dotace 70% (celková výše dotace 79.272 Kč). 
Usnesení č. 3/5/2016 - ZO schválilo (9 členů ZO pro) přijetí finanční dotace reg.č. 127/2016 – 17250BI na projekt „Místo 
pasivního odpočinku na p.č. 707/1 v k.ú. Hrobice na Moravě“. 
 
K bodu 5 - ZO projednalo rozpočtové opatření č.2.  
Usnesení č. 4/5/2016 - ZO schválilo (9 členů pro) rozpočtové opatření č.2  (viz. Příloha) 
 
K bodu 6 - ZO projednalo žádost o individuální finanční dotaci pro Český svaz chovatelů Slušovice na rok 2016 a následovně 
schválení veřejnoprávní smlouvy ke schválené finanční dotaci v částce 1.000 Kč. 
Usnesení č. 5/5/2016 - ZO schválilo (9 členů pro) žádost o individuální finanční dotaci pro Český svaz chovatelů Slušovice 
ve výši 1.000 Kč z rozpočtu obce Hrobice a následné uzavření veřejnoprávní smlouvy. 
 
K bodu 7 - Starosta obce seznámil ZO s rozhodnutím Valné hromady Mikroregionu Slušovicko o doplnění stanov o vybírání 
členských příspěvků od obcí pro MAS Vizovicko a Slušovicko  
Usnesení č. 6/5/2016 - ZO schválilo (9 členů pro) doplnění Stanov DSO-Mikroregionu Slušovicko v čl. XI., o odstavec  
č. 4 - svazek vybírá členské příspěvky od obcí mikrogerionu pro místní akční skupinu Vizovicko a Slušovicko. 
 
K bodu 8 
a) Starosta obce seznámil ZO s ukončením nájemní smlouvy k datu 31.8.2016 mezi obcí Hrobice a panem Martinem Slováčkem, 
který byl nájemcem obecního bytu v budově OÚ v přízemí. Dále informoval, že tento byt byl vytopen z důvodu prasklé hadičky 
na záchodě v bytě paní Adamusové v 1. patře. Z tohoto důvodu se bude muset odstranit sádrokartonový strop v místnostech WC, 
koupelna, kuchyň a po vysušení se byt uvede do původního stavu. Paní Adamusová měla pojistku na škody, proto náklady budou 
hrazeny z její pojistky. Po uvedení bytu do původního stavu, bude byt opět nabídnutý k pronájmu. 
ZO vzalo na vědomí 
 

b) Pan zastupitel Zdeněk Kužela navrhl zakoupení vánočních ozdob, které se umístí na sloupy veřejného osvětlení. Jednalo by se 
o 6 svíticích dekorací podél hlavní komunikace ve středu obce. Cena jedné dekorace by byla cca 7.000 Kč. 
ZO vzalo na vědomí 
 

c) Pan zastupitel Zdeněk Kužela na podnět manželů Dronkových, navrhl zbudovat prodloužení trasy veřejného osvětlení v oblasti 
od BIA směrem ke kapličce a také přidat ještě 1 světlo nad „okál“ pod Domovem na Dubíčku.  Celkem by mělo být zakoupeno 
8 sloupů a 9 svítidel.  
Usnesení č. 7/5/2016 - ZO schválilo (9 členů pro) výstavbu nového osvětlení v uličce od Bia směrem ke kapličce a umístění 
1 svítidla pod Domov na Dubíčku. 
 



✦ 31. prosince - Silvestrovské setkání před obecním úřadem 
✦   7. ledna - Tříkrálová sbírka 
✦ 21. ledna - Dětský maškarní bál  
✦ 28. ledna - Ples Mikroregionu slušovicko      
✦   4. února - Okrskový aktiv - SDH - Veselá 
✦ 25. února - Končiny - SDH Hrobice 
✦   4. března - Košt hrobické slivovice 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

 

 
   
 

 
 
 
 
 
 
 

HROBICKÝ ZPRAVODAJ  – informační zpravodaj obce Hrobice – vychází nepravidelně Ročník XIV, číslo 3,4, PROSINEC 2016 
redakce a zpracování: Zdeněk Kužela, Milen Štefka 

tiskne: Zdeněk Hrbáček 
vydal: Obecní úřad Hrobice ve spolupráci s kulturně - školskou komisí. 

kontakt:  Obecní úřad Hrobice, Hrobice 92, p. Slušovice 763 15, IČO 00568571 
tel./fax: 57 798 33 06, internet: www.hrobice.cz, e-mail: hrobice@avonet.cz 

neprošlo jazykovou úpravou                N E P R O D E J N É                registrační číslo:   MK ČR E 14615 

Upozornění: Kdo nechce být uváděn ve společenské rubrice, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě. 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE  

Občané nově přihlášení k trvalému pobytu 
 

Gerych Jiří    č.p. 92 
Mlčková Božena   č.p. 67 
Kirka Ján    č.p. 72 
Kirková Božena   č.p. 72 
Karpíšková Eva    č.p. 64 
 

Úmrtí 
 

Vajdelová Pavla 
Girschek Lubomír 

Čest jejich památce 

Občané odhlášení z trvalého pobytu 
Kadlec Petr    č.p. 68 
Kadlec Antonín    č.p. 68 
Kadlecová Karolína   č.p. 68 
Lopourová Dana   č.p. 93 
Lopour Jiří    č.p. 93 
Holíková Otilie    č.p. 93 
Bobál Radim    č.p. 127 
Bobálová Adriana   č.p. 127 
Bobálová Veronika   č.p. 127 
Bursová Lenka    č.p. 117 
Dubská Renata    č.p. 92 
Dubský Václav    č.p. 92 
 

Naši jubilanti listopad 2016 – květen 2017 
 

Hanáčková Božena   92 let 
Krejčí Milada    91 let 
Hanák Jan    90 let 
Chmelařová Marie   89 let 
Hanáková Marie   89 let 
Kužela Zdeněk    87 let 
Kužela Josef    85 let 
Březíková Marie   84 let 
Hanáčková Ludmila   84 let 
Slováčková Anežka   83 let 
Macíková Ludmila   83 let 
Javoříková Milena   83 let 
Petříková Marie   82 let 
Flórová Marie    81 let 
Ulrichová Irena    81 let 
Kuželová Marta   81 let 
Mašláň Bohumil   75 let 
Březík Václav    75 let 
Maršálek Josef    75 let 
Sojka Jaromír    70 let 
Holíková Marie    70 let 
Bedřich Rostislav   65 let 
Ševc Josef    65 let 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 
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Zastupitelstvo obce Hrobice 
přeje všem svým spoluobčanům 

klidné a šťastné svátky vánoční,  
domácí pohodu plnou lásky a porozumění 

a mnoho úspěchů v osobním i profesním životě 
v novém roce 2017. 

  

 

� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � �  

 


